

Herlev

Kommune

Kildegårdskolen

Telefon

44 52 55 50

44 52 56 00

Kildegårdskolens - Skolebestyrelsesmøde

Mødeindkaldelse	Dato: 16. maj	Tid: 17:00-20:00
Mødested, afd.	Vest	
Forplejning	Knud	
Skolebestyrelsens medlemmer:	Marie Topp, Lisbeth Hædersdal, Camilla Tvernø, Knud Frederiksen, Janne Petersson, Niels Egebjerg, Maria Jakobsen, Pia Larsen, Rune Barslund, Mathias Agtbøl, Mille Birkebæk	
Kommunalbestyrelsens repræsentant	Hanne Bjørn	
Tilstede	Marie Topp, Lisbeth Hædersdal, Knud Frederiksen, Janne Petersson, Niels Egebjerg, Maria Jakobsen, Pia Larsen, Rune Barslund, Mathias Agtbøl	
Afbud	Camilla , Mille	
Ikke meldt afbud		
Referent	Jonas Skjødt/Persheng Jamour	
Ordstyrer	Marie	
Indbudte	Villads Knudsen (afd leder udskolingen)	

Dagsorden

1. Kl. 17:15 Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af mødeleder og ordstyrer	2
2. Kl. 17:20 Aftale om video efter mødet + hvem der opsummerer aktioner	2
3. Kl. 17:20 Meddelelser	2
4. Kl. 18:00 Rettighedsrådet	2
5. Kl. 18:10 Udskoling (faciliteret)	2
6. Kl. 19:10 Opfølgning kontaktførelsemøde	3
7. Kl. 19:25 Princip for lejrskoler	3
8. Kl. 19:35 Arbejdsdag	4
9. Kl. 19:45 Indkomne forslag	4
10. Justeringer i interne arbejdsgange i bestyrelsen	4
11. Næste møde d. 18. juni	4
12. Evt.	4

1. Kl. 17:15 Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af mødeleder og ordstyrer

Referat: godkendt

2. Kl. 17.20 Aftale om video efter mødet + hvem der opsummere aktioner

Lisbeth og Marie

3. Kl. 17:20 Meddelelser

Elevråd

Medarbejderrepræsentanter

- 9.klasses sidste skoledag er planlagt
- 6.klasserne fra øst er flyttet til vest
- Personalet venter på deres arbejdsopgaver ift. kommende skoleår

Ledelse

- Der bliver brugt meget tid på fagfordeling
- Der er kommunale strukturændringer, en af målene er at styrke samarbejdet på tværs. Den endelige struktur bliver meldt ud i løbet af juni. Vi har store forventninger til at PPR og BUF (psykologer og socialrådgivere) kommer til at arbejde tættere på skolen.
- Vi er i tæt dialog med teknisk servicepersonalet ift. udfordringerne på toiletterne på øst.

Bestyrelsesformand

- Bestyrelsesseminaret (kommunalt), som blev aflyst er flyttet til august
- Dejligt at se mange børn bruge det nye legestativ

Skoleråd

- Der har ikke været skoleråd siden sidst

Sammen om Skolen

Andet

4. Kl. 18:00 Rettighedsrådet

Ansvarlig: Mathias og Mille

Baggrund:

Da KGS er en rettighedsskole ønsker vi at været tæt på arbejdet i rettighedsrådet.

Formål:

Skolebestyrelsen præsenteres for den seneste referatvideo fra Rettighedsrådet og får en status på arbejdet i Rådet. Hvis der er ting, som Rettighedsrådet gerne vil have drøftet i bestyrelsen, kan disse også bringes ind i bestyrelsen her.

Referat:

Rettighedsrådet arbejder videre med klassecharter
Sidste elevmøde 16.maj 2024

5. Kl. 18:10 Udskoling (faciliteret)

Ansvarlig: Jonas og Villads

Baggrund: Der er kommet nogle henvendelser omkring bekymring for trivslen i udskoling og nysgerrighed på den langsigtede plan for styrkelse af udskoling. Det er normalt at det er svært at starte i syvende klasse både for forældre og elever. Derfor ønsker vi, at få en bedre forståelse af det arbejde der allerede er i gang, men også en dialog omkring hvor det kan være fordelagtigt at skærpe fokus yderligere.

Formål:

- Villads Knudsen (udskolingsleder) præsenterer status og den fremadrettede plan for udskoling
- Drøftelse i grupper af oplæggets indhold
- Opsamling i plenum af, hvordan skolebestyrelsen kan understøtte det videre arbejde med at udvikle og styrke udskoling

Referat:

Bestyrelsen drøftede oplæg fra Villads og besluttede at gennemgå de eksisterende principper og vurdere, om der skal udarbejdes nye/flere principper. Der samles op på mødet i august.

6. Kl. 19:10 Opfølgning kontaktforældremøde

Ansvarlig: Lisbeth, Janne, Knud og Camilla

Baggrund:

Bestyrelsen har holdt møde med kontaktforældrene d. 7. maj med fokus på skærmtid og mobiler i skolen, vidensdeling på tværs af årgangene mv.

Formål:

- Få en kort opsamling på input fra mødet
- Drøfte muligheder for at få flere med til møderne, evt. ved at lave målgruppen mere snæver (fx. afdelingsvist)

Bilag:  Drejebog – Kontaktforældremøde maj 2024

Referat:

Der er afholdt et godt kontaktførelsmøde, hvor der blandt andet blev drøftet mobilregler. Der kom også nye ideer frem til bestyrelsens videre arbejde, herunder ideer til fremtidige kontaktførelsmøder (tema, opdelt efter årgang/afdeling mv.). Der er lavet en detaljeret opsamling til bestyrelsen..

7. Kl. 19:25 Princip for lejrskoler

Ansvarlig: Camilla og Marie

Baggrund: Skolebestyrelsen har modtaget et skriv fra lærerne i udskoling, som ønsker at vi får genbesøgt princip for lejrskole. Vi havde på sidste møde besøgt af en af lærerne og havde en rigtig god snak, som slet ikke nåede at blive færdig. Vi nedsatte derfor en arbejdsgruppe, som har fortsat dialogen. Der er et ønske om at vi træffer en beslutning inden sommerferien, så de kommende syvende klasser kan få gavn af en evt. ændring. Noget af det vi, som forældrerepræsentanter lyttede os til var bl.a. at økonomien for udskolingsturen er meget stram, derfor er det et ønske at få Skolen til at genbesøge det beløb der tildeles. Det er ydermere et ønske at have et møde mellem os forældrerepræsentanter og nogle af de lærere der har stillet ønsket.

Formål:

- Status på proces for behandling af skriv fra lærerne
- Aftale næste skridt: genbesøge økonomi samt møde mellem lærere og forældrerepræsentanter

Referat:

Der blev nedsat en arbejdsgruppe til at gå videre med opdatering af princippet, som sikrer bedre mulighed for afvikling af gode og indholdsrigge lejrskoler, og samtidig tager hensyn til bestyrelsens ønske om en skole, der samarbejder på tværs. Arbejdsgruppen vender tilbage med et udkast til næste bestyrelsesmøde mhp. at vedtage et opdateret princip for lejrskoler inden sommerferien.

8. Kl. 19:35 Arbejdsdag

Ansvarlig: Marie og Camilla

Baggrund:

Vi har de seneste to år afholdt en fælles arbejdsdag på hele KGS. Det første år fik vi gjort en masse ved udendørsarealerne og sidste år gik vi indendørs. Der var god opbakning det første år og endnu flere deltagere sidste år. I forbindelse med sidste års evaluering af arbejdsdagen fik vi en masse gode input til forbedringer og justeringer, som vi ønsker at have med i planlægningen af dette års arbejdsdag. Vi fik et input om, at august er for tidligt på skoleåret ift. at få koordineret og være klar. Det kan også være værd at overveje om vi kan rammesætte dagen, så endnu flere klasser får glæde af den gode indsats fra forældrene.

Formål:

- Beslutte hvornår næste arbejdsdag skal være
- Aftale hvem der tager teten på at få den planlagt

Referat:

Ledelsen drøfter arbejdsdagen med årgangskordinator i forhold til, hvordan vi kan sikre samarbejde og koordinering på tværs af årgange/afdelinger, og hvordan vi får samlet input til hvad der kan/skal laves på arbejdsdagen.

Vi aftaler nærmere på næste møde, og fastsætter en dato.

9. Kl. 19:45 Indkomne forslag

Ansvarlig:

Følgende forslag er modtaget: Ingen

Formål:

Skolebestyrelsen drøfter forslagene, herunder om og hvordan der arbejdes videre med dem.

Referat:

10. Justeringer i interne arbejdsgange i bestyrelsen

11. Næste møde d. 18. juni

- Princip for lejrskole
- Arbejdsdag
- Antimobbestrategi

12. Evt.